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tavaszi férfi és női kelmék 
Léderer Illés, dlvnt.iruházAban, Károlyi ucca, 

(vo l t F e k e t e s a s é p ü l e t t e l szemben). 

mélyen leszóllftott Arakon 
m á r k a p h a t ó k 

Néxxc meg Kirakataimat vagy druraMáramai 
Uxletemhen, vétellcénysxer nélkül. m 

n Klebelsberg-emlékbízottság, az OTI-iIletékek9 

a tanárképző főiskola, a hidvámok, a piaci helypénzek 
és az adópótlékok ügye 

a szombati közgyűlés napirendién 
(A Délmagyarország munkatársától.) Hétfőn 

délelőtt ült össze a polgármester elnökletével 
a város tanácsa, hogy előkészítse az áprilisi 
közgyűlés napirendjét. Eredetileg ugy volt, 
hogy az előkészítő tanácsülést kedden tartják 
meg, mivel Bárányi főispán a kisgyülést csü-
törtökre, a közgyűlést pedig szombatra hivta 
össze, hétfőn azonban megváltoztatták a kis-
gyűlés napját, csütörtök helyett szerdára tet-
ték. A változás nagy zavarba hozta az ügyosz-
tályokat, amelyek hétfőre nem készültek el 
közgyűlési javaslataikkal és csak az utolsó pil-
lanatban készítették el közgyűlési javaslatai-
kat. 

A közgyűlés napirendjén 

rengeteg Indítvány és számos Inter-
pelláció 

szerepel. A Jelek szerint Ilyen hosszú és válto-
zatos napirendje régen nem volt a közgyűlés-
nek. 

Napirendre kerül Wolf Miksa mindkét ko-
rábban benyújtott Indítványa. Az első, amely-
ben azt javasolja, hogy a közgyűlés zárja el 
a kocsiforgalom elöl a Batthyány-uccának A 
Kasa-szálló előtti részét a kereskedelmi iskola 
épületéig és ezt a részt parkosítva csatolja a 
Stefánia-sétányhoz. A tanács az indítvány fe-
lett nápirendretérést javasol. Wolf Miksa má-
sodik indítványát azonban pártólólag terjeszti 
a közgyűlés elé. Ebben javasolja, hogy irjon 
fel a tőrvényhatósági bizottság a kormányhoz 
és kérje a rádióelőfizetés ham tiz fillérrel váló 
megadóztatását a vidéki színészet javára. 

Dr. Hunyadi Vass Gergely 

Klebelsberg-emlékbízottság 

megalakítását Javasolja és kéri, hogy a köz-
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Képel! kerefezfesse 
arutyowS és blondelkeret ké.iltflnél KHIctey ucca 3. 

Hoyal izAUA mellett. 

A Villanyszerelési 
•ítrestesse MUller Károly villanyszerelővel. 
Rádió- «• TlllanTMoreléi, J»Tit4i, «kknmul&tortMté«, lecfol-
oeAbb Urban Fekete«»» noen 18. Míl/tn 1-1«I Hortlfy 
Mlltlös u. ia.(Kuul Hőmben)K.«rfen a janlatot . 

fenté kfliletében a 

Szilágyi G é z a ^ 
padlófény mázak, háztartási cikkek stb. — S z o b a -
festés, mázolás. Dugonics tör 11, Tel. 11-07. 

""i°bb festékek 

BÚTORT «.»WIESNERnél! 
N6zzo meg kirakataimat mielőtt b ú t o r t v e s z i 
Művészi tervekkel díjmentesen szolgálok, vétel-

kényszor nélkül is. Klauzál tér 1. 

p Q c f í Ó i l f O Í lakkot, parkettfényesitSt, beoresz-
r C o l v I l ^ a tét és mindennemű háztartási cikket 

T a m á s s y festéküzletben szerezzen be. 
Olcsó Arak I Valéria tér. TAbor ucca aarok. 

gyűlés a bizottságot dr. Somogyi Szilveszter 
elnökletével küldje kL Ezzel kapcsolatban 
foglalkozott a tanács a síremlék kérdésével is 
és abban állapodott meg, hogy az emléket a 
fogadalmi templomban állíttatja fel, még pe-
dig Klebelsbarg Kunó kriptája fölé. A siremlék 
a Back Bernát-féle oltár mellé kerül 

Aa oJszege<H szerb internátus 

épületének megvásárlására Javaslatot tesz a 
tanács. A belügyminiszter megbízásából az ál-
lam építészeti hivatal becsülte meg az épület 
értékét. Becslése szerint az épület 160.000 pen-
gőt ér. A városi mérnöki hivatal ezzel szemben 
csak nyolcvanezer pengőre becsülte a házat. 
A tanács azt javasolja, hogy « közgyűlés Ír-
jon fel a belügyminiszterhez, közölje, hogy 
nyolcvanezer pengőért hajlandó megvenni az 
épületet, de csak ugy, ha a vételárat nyolc év 
alatt egyenlő évi részletekben fizetheti meg. 

Közgyűlés elé kerül a kéményseprőkerületék 
számának felemelésére vonatkozó javaslat is. 
A tanács azt ja vasija, hogy a közgyűlés nyolc-
ról tizenegyre emelje fel a kéményseprők erű-
letek számát. 

Győr körirata alapján javasolja a tanács, 
hogy a közgyűlés feliratilag kérje annak a 
kormányrendeletnek a visszavonását, amelynek 
alapján 

az OTI. betegektől 30 és 30 filléres re» 
cept- és vizsgálati dijakat szednek. 

Bakó László Interpellációt intézett a polgár-
mesterhez. Bejelenti, hogy ismét olyan hírek 
keringenek, amelyek szerint a kormány meg 
akarja szüntetni, illetve el akarja helyezni 
Szegedről 

a polgári tanárképző főiskolát 

A" városnak Idejében tiltakoznia kell a terv el-
len, szükség esetén ajánlatos, ha a hatóság a 
kormányzót keresi fel és az államfőtől kér vé-
delmet a város számára. 

Az interpelláció felett az előkészítő ülésen 
nagy vita keletkezett. A tanács tagjai megálla-
pították, hogy a feltevés képtelenségnek lát-
szik, ilyen terv komoly formában nem is me-
rülhetett fel. 

— Van itt egy-két professzor — mondotta 
a polgármester —, aki Budapestre szeretne 
menni, ők kísérleteznek néha ezzel a gondo-
lattal. A közgyűlés már foglalkozott egyszer 
a kérdéssel és akkor felírt a kormányhoz, kér-
ve, hogy azokat a tanárképző intézeti profes-
szorokat, akik nem akarnak Szegeden dolgoz-
ni, helyezze vissza a középiskolákhoz. A ta-
nárképző főiskola megszűntetéséről, vagy el-
helyezéséről nem lehet beszélni. Legalább 
másfélmilliós pengős építkezés volt a főiskola 
számára és a város adományozott telket. A 
főiskola annyira összenőtt az egyetemmel, hogy 
ma már a két intézményt nem lehet elszakítani 
egymástól. 

A tanács ugy határozott, hogy a Bakó-féle 
interpellációt feltételesen veszi fel a napirend-
re, mert lehet, hogy a polgármester felvilágo-
sításai alapján Bakó még a közgyűlés előtt 
visszavonja interpellációját. 

Közgyűlés elé kerül a zákányi plébánia meg-
szervezése is, miután a zákányiak a plébánia-
lakot felépítették. A városra az uj plébánia évi 
2500 pengős tehertöbbletet hárít. 

A hidvámok 

ügyében három indítványt nyújtottak be. Mol-
dován Lí\jos azt javasolja, hogy a .város a hí-

don egyáltalában ne szedjen vámot, a hldvá-
mot a röszkei vámnál szedje be, de csak azok-
tól, akik idegen törvényhatóság területéről 
igyekeznek járművön a város felé. A tanács az 
indítvány elvetését javasolja. Dr. Tonelli Sán-. 
dor már régebben indítványozta, hogy az autó-
taxik után csak egyszer szedessen 40 filléres 
hidvámot a város, mert a jelenlegi 80 filléres 
hidvám miatt nem mennek taxin Újszegedre. 
A tanács ezt az indítványt sem tartja elfogad-
hatónak, mivel attól tart, hogy akkor hasonló 
kívánsággal állanának elő a bérkocsisok és a 
magánautótulajdonosok is. Dr. Bodnár Géza 
azt indítványozza, hogy vámot csak a hid egyik 
oldalán szedjen a város, így az egyik vámőrsé-
get megtakarítja. Ezt ax indítványt sem he-
lyesli a tanács. 

Az ipartestület 

a piaci helypénzek leszállításéi 

kérte. A tanács szerint Szegeden a legalacso-
nyabbak a helypénzek, ezért nem javasolja 
egyelőre a helypénzek leszállítását Azért csak 
egyelőre, mert rövidesen tárgyalás alá kerül a 
harmadik piacnap kérdése és lehet, hogy ab-
ban az esetben, ha a piacnapok számáraik 
szaporítása növeli a helypénzjövedelmet, mér-
séklik a helypénzeket 

Érdekes beszélgetés támadt a tanácsban Bu-
dapest és Miskolc azonostárgyu körirata felett 
Budapest is, Miskolc is felirt a kormányhoz 
és az adókkal túlterhelt polgárság elviselhe-
tetlen helyzetére való hivatkozással annak a 
kormányrendeletnek a hatálytalanítását kérte, 
amely a legtöbb adók után még különböző 
kulcs szerint 

rendkívüli adópótlékokat 
vetett kL 

— Ehez a körirathoz nem csatlakozhatunk 
mondotta a polgármester —, mert valahogy 
hazafiatlan dolognak látszik tiltakozni az adók 
ellen, amikor az államnak hárommilliárd pen-
gő adóssága van, nem kell nekünk feltétlenül 
követnünk Miskolc példáját 

— De Budapest is ugyanezt kéri szólt 

közbe valaki. 
— Budapest is — csodálkozott a polgármes-

ter —, akkor ez mégis komoly dolognak lát-
szik. Vigyük be, nem bánom, de nagyon rövid 
indokolással és rövid javaslattal. Ceak ugy, 
hogy csatlakozunk mi is. Többet ne mondjunk, 
mert szégyelném magamat. 

Keresse fel bizalommal «m 

DIVATSZALONOMAT 
Szécheny l ' t é r 7. az . a . (Szesred-Osonprádt épület) 
S z o l i d A r a k . llsőrendO munka. 

modellkfllönlegességek Birö Margit 

II Margif-ucca! pénzhamisítók 
az ügyészségen 

(A Délmagyarország munkatársától) A Mar-
git-uccal pénzhamisítógyár ügyében a rend-
őrség befejezte a nyomozást Bészletesen ki-
hallgatták Herédi Jánost, Dorovics Erzsébetet 
és őzv. Horváth Jánosnét, akik ismételten be-
ismerő vallomást tettek. Elmondották, hogy a 
pénzhamisítást, illetve a hamis pénz forgalom-
ba hozatalát üzletnek tekintették, azzal rend-, 
szeresen foglalkoztak, de tagadták, hogy bün-i 
társuk, illetve financirozójuk lett volna. 

A rendőrségről hétfőn reggel mindhármukat 
átkísérték az ügyészség fogházába. Ugyancsak 
hétfőn reggel kisérték át az ügyészségre a koin-
munistaszervezkedés négy gyanúsítottját is, 
akiket már kedden a vizsgálóbíró elé állítanak. 

B u t o i s z á l S i t á s t 
felelősség mellett olcsón válial P o l l A k NAndor-

szállítók Zrínyi ucca 5. Tsleíon 12-48. «* 


